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Napirend: 
 

1.) Tájékoztató az Önkormányzat 2013. évi költségvetéséről, terveiről  
(Előadó: Rózsás Gyula polgármester) 

 

 

Rózsás Gyula polgármester köszöntötte a Közmeghallgatáson megjelenteket, megállapította, hogy az 5 

tagú képviselő-testület minden tagja jelen van, az önkormányzat 2013. évi költségvetéséről szóló 

közmeghallgatást megnyitotta.  

Tájékoztatásul elmondta, hogy az elmúlt évben változások történtek, feladatokat vittek el az 

önkormányzatoktól, átkerültek a Kormányhivatal hatáskörébe. Nem tette emberközpontúvá és hatékonnyá 

az átszervezés az ügyintézést, bonyolultabbá vált.  

A körjegyzőséget meg kellett szüntetniük, Kaposmérővel új hivatalt hoztak létre, melynek vezetésével 

megbízták a korábbi körjegyzőt, dr. Mészáros Renátát. Új adók bevezetése is terhelni fogja mind az 

önkormányzat, mind a lakosság költségvetését, egyaránt alkalmazkodniuk kell az új elvárásokhoz. 

Az oktatási intézmények az óvodák kivételével állami fenntartásba kerültek, a Klebelsberg 

Intézményfenntartó Központ fenntartóként vesz részt az állami köznevelési feladatok ellátásában. 

Elmondta, hogy 2013. évtől feladatfinanszírozás lesz. Az önkormányzat költségvetése több adó központi 

költségvetésbe kerülésével csökken ez évben, a gépjárműadó 40 %-a marad az önkormányzatnál. A 

szemétszállítási díj emelkedését kompenzálva 5.000,- Ft-ra csökkentették a kommunális adót. 

A tavalyi évben a szennyvízberuházás előkészületeire nagy munkát fordítottak, tanulmányok, 

engedélyezések, területkivonások történtek meg, mozgósították a lakosságot a sikeres pályázat érdekében. 

Ennek ellenére sajnálatos módon nem sikerült pályázati pénzt elnyerniük a megvalósításra. A 

közeljövőben nem is látnak esélyt erre. 

 

A 2012. évi gazdálkodásról, az eredményekről, valamint a fejlesztésekről a következőket mondta el: 

- az önkormányzat költségvetéséből látszik, hogy a múlt évet biztonságosan kezdte, és zárta; 

- ismertette a bevételi, kiadási főösszegeket, a kiosztott támogatásokat; 

- elkészült a Faluház engedélyezési terve a régi felújítására és bővítésére, a közbeszerzés lebonyolítása 

után a munkálatok megkezdődnek és előre láthatóan 2014 nyarán befejeződnek; 

- a település virágosítása, parkosítása, a közterületek rendszeres kaszálása, a dísztó körüli zöldterület 

öntözése folyamatosan megtörtént; 

- a Dísztó munkálatai befejeződnek, közel 5 millió forint támogatást nyert erre az önkormányzat; 

- Kossuth közben kisebb útszakasz aszfaltozásra került; 



 2 

- a Kossuth utcai vízellátással probléma volt, közel 2,5 millió forintos beruházással, vezetékcserével 

ezt megoldották; 

- a vízmű háznál a viharok és az elöregedés miatt a betápláló vezetékek cseréje megtörtént. 

 

2013. évi fejlesztési tervek, elképzelések: 

- ez évben is lesz közmunka, startmunka keretében előre láthatóan 12 fő szociálisan rászoruló részére 8 

órás munkaviszonyban, 5 hónapig biztosíthat munkát az önkormányzat, 100 %-os állami 

támogatással; 

- pályázati pénz hiányában elmaradt az önkormányzati hivatal épületének ablakcseréje, ez az idén előre 

láthatóan meg fog valósulni; 

- a Dísztóhoz pergola és fahíd kerül kialakításra, valamint burkolatot raknak le a szabadtéri elemekhez, 

ezzel egy igazi pihenőövezet jön létre; 

- a szarkavári út rendkívül rossz állapotban van, az idei évben költeniük kell a felújítására; 

- faluban lévő játszótéri játékok felújításra kerülnek; 

- Kaposmenti vésztározó kialakítása folyamatban van, a vízmű gépháznál, a tejcsarnoknál és dísztóval 

párhuzamos terület feltöltésre kerül; 

- Meggyes pataknál horgászállások kerülnek kialakításra; 

- temetőben földmunkákat fognak végezni a ravatalozó felső részénél, jelenleg kevés a hely a 

szertartások lebonyolítására; 

- szociális tűzifára az igényelt 40 m
3
 helyett 4 m

3
 kerülhet kiosztásra. 

 

 

Hozzászólások, kérdések 
 

Id. Gál László Kaposújlak, Hunyadi u-i lakos 

Az önkormányzat kiértesítette a lakosságot, hogy a szennyvízberuházás nem fog megvalósulni, mivel 

felsőbb utasításra elosztásra kerültek a pályázati pénzek, más célok kerülnek megvalósításra. Ezt nem 

tartotta elfogadhatónak, a falunak nagy szüksége lett volna a szennyvízhálózat kialakítására. Régóta nagy 

probléma a szennyvíz elvezetése a Hunyadi utcában. A talajvíz miatt évente közel 220.000,- forintot költ 

szennyvízszippantásra. A lakosság egy része ebből kifolyólag máshogy oldja meg a szennyvíz 

elvezetését, kiengedi a földekre, vízelvezető árkokba, ezzel szennyezve a környezetet. 

 

Nagy Jánosné Kaposújlak, Hunyadi u-i lakos 

Egyetértett előtte szólóval. Az ő ingatlanán is ugyan ez a helyzet, rengeteget költ évente a szennyvíz 

elvitetésére. Megpróbált zárt rendszerű szennyvíztárolót építtetni, a vállalkozó azonban nem vállalta, nem 

tudta megoldani az ingatlanán a tározó kiépítését. 

Megkérdezte, hogy az árkokat ki fogja rendbe tenni, rendszerint áll benne a víz. Saját ingatlana előtt 

rendben tartja, de ha más előtt nincs kitisztítva, kiásva megáll a víz az ő háza előtt is. 

A szemétszállítási díjról szólva elmondta, hogy nem tartja igazságosnak. Az ő háztartásában annyi szemét 

sem keletkezik, ami indokolná a heti szállítást akkor sem, ha 60 l-es edényre vált. 

 

Butor László Kaposújlak, Kossuth u-i lakos 

Egyetértett Nagy Jánosnéval. Náluk sem keletkezik annyi szemét, ami indokolná a heti ürítést. Nem 

lehetne a téli időszakban a heti ürítés helyett kéthetente elszállítatni a hulladékot? 

 

Szabó István Kaposújlak, Petőfi u-i lakos 

A szemétszállításról szólva felhívta a figyelmet arra, hogy a zártkertek végében az illegális szemétlerakás 

folyamatos. 

 

Rózsás Gyula polgármester 
Az elhangzott kérdésekre válaszolt.  

Valóban nagy szükség lett volna a faluban a szennyvízhálózat kialakítására. Rengeteget dolgoztak a 

pályázat előkészítésén, a terveken, engedélyeken, a lakossággal mozgósításán. Az önkormányzat minden 

tőle telhetőt megtett annak érdekében, hogy sikeresen pályázzanak. Ennek ellenére nem nyert, mondván, 

hogy nincs rá pályázati keret. A pályázati anyag készen van, már csak be kell nyújtani, ha a jövőben írnak 
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ki rá pályázatot. A 2007-2014-es projekt program lezárul, ismeretei szerint az újabb hét éves program 

nem tartalmaz olyan programelemeket, amelyeken sikeresen indulhatna önkormányzat. 

Az út menti árkokkal kapcsolatban elmondta, hogy minden ingatlantulajdonosnak kötelessége és feladata 

az ingatlana előtti árkot rendben tartani, hogy a csapadékvíz elfolyhasson. A Kossuth Lajos utca a 

Közútkezelő Kht. tulajdonában van. Ennek ellenére volt már árokrendezés egy részén, de az 

önkormányzat nem fogja tudni megoldani saját költségén a teljes árokrendszer tisztítását. 

Ígéretet tett arra vonatkozóan, hogy felhívja a Közútkezelő figyelmét a tulajdonában lévő út menti árkok 

tisztítására, rendben tartására. 

A szemétszállítás olyan szolgáltatás, amelyet kötelező igénybe venni a törvény által előírt módon, a 

szerződés meg nem kötése senkit sem mentesíthet a díjfizetés alól, a NAV behajtja, mint köztartozást. A 

KVG Zrt. éves szinten 52 alkalommal történő ürítésre köt szerződést minden lakóval a keletkezett szemét 

mennyiségétől függetlenül. A kéthetente történő ürítés sem megoldott, törvény által előírt módon 

köttetnek meg a szerződések minden lakóval, ez mindenkire kötelező érvényű. Annyit lehet csökkenteni a 

díjon, hogy akinek nem keletkezik annyi szemete, 60 l-es edényzetre köt szerződést. 

Az üres telkekről, zártkertek végéből folyamatosan takarítják el az odahordott szemetet. A bírságoláson 

kívül semmi más módjuk nincs gátat szabni az illegális hulladéklerakásnak. 

 

Butor László Kaposújlak, Kossuth u-i lakos 

Sajnálatát fejezte ki az iránt, hogy a falu lakossága a meghirdetett programok ellenére rendkívül passzív, 

nem vesz részt a közösségi eseményeken, legyen az akár egy falunap, ünnepi rendezvény vagy 

falugyűlés.  

 

Rózsás Gyula polgármester 

Az önkormányzat évről-évre költ a közösséget összekovácsoló programokra, ünnepi rendezvényekre, 

hogy színvonalas előadással várják az érdeklődőket. Ennek ellenére valóban kevés a résztvevő a 

rendezvényeken. A mai világban a munka mellett nincs sem idő, sem anyagi lehetősége az embereknek, 

hogy elmenjenek szórakozni. Sajnálatos módon a gyermekeik közösségbe járását sem szorgalmazzák. 

 

Több kérdés, észrevétel nem volt, a polgármester zárásként felhívta a figyelmet arra, hogy ügyfélfogadási 

időben, a polgármesteri hivatalban bármilyen kérdéssel felkeresheti a lakosság, majd a közmeghallgatást 

bezárta.  

 

 

Rövid szünet után megkezdődött a képviselő-testület rendes ülése. 

 

 

Rózsás Gyula polgármester köszöntötte a képviselő-testület ülésén megjelenteket. Megállapította, hogy 

a 5 tagú képviselő-testület minden tagja jelen van, az ülés határozatképes, azt megnyitotta.  

 

Javaslatára a képviselő-testület egyhangúlag, 5 igen szavazattal az alábbi napirendi pontokat tárgyalta: 

 

 

Napirend: 
 

1.) Az önkormányzat 2013. évi költségvetése  
 (Előadó: Rózsás Gyula polgármester) 

2.) Átmeneti gazdálkodásról szóló beszámoló 
 (Előadó: Rózsás Gyula polgármester) 

3.) Egyebek 
 (Előadó: Rózsás Gyula polgármester) 
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1.) Az önkormányzat 2013. évi költségvetése 
 (Előadó: Rózsás Gyula polgármester) 

 

 

Rózsás Gyula polgármester 
Elmondta, hogy az önkormányzat költségvetését több alkalommal megtárgyalták, az észrevételeket, 

véleményeket az előterjesztésnél figyelembe vették. A közmeghallgatáson költségvetést érintő javaslat, 

észrevétel nem hangzott el.  

 

A képviselő-testület az önkormányzat és intézményei 2013. évi költségvetéséről szóló rendelet-tervezetet 

megtárgyalta, az abban foglaltakkal egyetértett.  

 

A polgármester javaslatára a képviselő-testület 5 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 

 

Kaposújlak Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

 

4/2013. (III.04.) rendelete  

 

az önkormányzat 2013. évi költségvetéséről 
 

(A rendelet pontos szövege e jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

 

2.) Átmeneti gazdálkodásról szóló beszámoló 
 (Előadó: Rózsás Gyula polgármester) 

 

 

Rózsás Gyula polgármester 
Az államháztartásról szóló törvény értelmében el kell fogadniuk az átmeneti gazdálkodásról szóló 

beszámolót. Részletesen ismertette a beszámolót, amely beépítésre került a 2013. évi költségvetésbe. 

Javasolta jóváhagyását, elfogadását. 

 
A képviselő-testület az önkormányzat átmeneti gazdálkodásáról szóló beszámolót megtárgyalta, azt 

jóváhagyólag tudomásul vette. 

 

A polgármester javaslatára a képviselő-testület 5 igen szavazattal, egyhangúlag a következő határozatot 

hozta: 

 

20/2013. (II.28.) Kt. határozat 

 

Kaposújlak Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az átmeneti gazdálkodásról szóló 

polgármesteri beszámolót elfogadta. 

Felelős: Rózsás Gyula polgármester 

Határidő: 2013. február 28. 

 

 

3.)  Egyebek 
 (Előadó: Rózsás Gyula polgármester) 

 

- Művelődési Ház átalakításának és bővítésének közbeszerzési terve 
 

 

Rózsás Gyula polgármester 

Tájékoztatta a testületet a kiosztott közbeszerzési tervről. 
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A képviselő-testület a Művelődési Ház átalakításának és bővítésének közbeszerzési tervét megtárgyalta, 

azt elfogadta. 

 

A polgármester javaslatára a képviselő-testület 5 igen szavazattal, egyhangúlag a következő határozatot 

hozta: 

 

21/2013. (II.28.) Kt. határozat 

 

Kaposújlak Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Művelődési Ház átalakításának és 

bővítésének közbeszerzési tervét a melléklet szerint elfogadta. 

Felelős: Rózsás Gyula polgármester 

Határidő: 2013. február 28. 

 

 

- Belső ellenőrzési feladatokra megbízási szerződés elfogadása 
 

 

Rózsás Gyula polgármester 

Ismertette a VITALITÁS Kft. ajánlatát Kaposújlak Község Önkormányzatának 2013. évre meghatározott 

belső ellenőrzési feladataira.  

 

A képviselő-testület a VITALITÁS Kft. ajánlatát megtárgyalta, azt elfogadta. 

 

A polgármester javaslatára a képviselő-testület 5 igen szavazattal, egyhangúlag a következő határozatot 

hozta: 

 

22/2013. (II.28.) Kt. határozat 

 

Kaposújlak Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a VITALITÁS Kft. ajánlatát az 

önkormányzat 2013. évre meghatározott belső ellenőrzési feladataira a melléklet szerint elfogadta. 

Felhatalmazta a polgármestert a megbízási szerződés aláírására. 

Felelős: Rózsás Gyula polgármester 

Határidő: 2013. február 28. 

 

 

- MérőMaraton támogatása 

 

 

Rózsás Gyula polgármester 

Tájékoztatta képviselőtársait a 2013. április 6-án megrendezésre kerülő MérőMaraton 

sportrendezvényről. Javasolta támogatni a rendezvényt. Kérte képviselőtársait, tegyenek 

javaslatot a támogatás mértékére. 

 

Gál László képviselő 

25.000,- Ft-tal javasolta támogatni a rendezvényt. 

 

Kovács Jenő alpolgármester 

20.000,- Ft-tal javasolta támogatni a MérőMaratont. 

 

Balazsiné Balaskó Mária képviselő 

Egyetértett a 20.000,- Ft támogatási összeggel. 
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A polgármester javaslatára a képviselő-testület 5 igen szavazattal, egyhangúlag a következő határozatot 

hozta: 

 

23/2013. (II.28.) Kt. határozat 

 

Kaposújlak Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határozott, hogy 20.000,- Ft-tal 

támogatja a 2013. április 6-án megrendezésre kerülő MérőMaraton 2013. sportrendezvényt. 

Felelős: Rózsás Gyula polgármester 

Határidő: 2013. február 28. 

 

 
A polgármester megköszönte a képviselő-testület a munkáját, az ülést bezárta. 

 

 

 

K.m.f. 

 

 

 

 

 dr. Mészáros Renáta Rózsás Gyula 

 jegyző  polgármester 


